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Referat møde lokalt friluftsråd Nordsjælland den 25. april 2022 på Gurredam 

 

Tilstede:  Poul Erik Pedersen, Sally Schlichting, Arne Riis, Brian Pedersen, Kristina Kong-

sted, Steen Kobberø-Hansen, Annemette Højgaard, Ruth Pedersen og Alice Linning. 

Uden afbud:  Michael Holst 

Referent: Alice Linning 

 

 

Velkomst og godkendelse af rejseafregninger 

 

Vi startede med en kort præsentation af deltagerne. Vi har 8 kommuner i lokalråd Nord-

sjælland. Poul Erik gav en kort præsentation vedr. bl.a. REKU – udvalget, som er lands-

dækkende i Friluftsrådet.  

 

Formeld godkendelse af referat af Lokalrådsmøde nr. 6. den 7. februar 2022 

Godkendt både bestyrelsesreferat fra den 6. februar og referat fra årsmødet den 8. 

marts 2022. 

 

Formøde for bestyrelsen før Årsmødet: Referat. 

 

På foranledning af Annemette Højgaard blev følgende besluttet i enighed at indstille 

til REKU-udvalget: 

Lokalrådet for Nordsjælland ønsker, at der senest 3 uger før et Årsmøde har frist til 

at anmelde kandidater til formandsvalg og til valg som kommunekoordinator. 

Sally Schlichting var ikke til stede. 

 

REKU-udvalget har drøftet forslaget og efterfølgende besluttet, at det skal indgå i 

arbejdet efter sommerferien med at fastlægge retningslinjer for lokalrådenes ar-

bejde. Vi afventer den videre proces i denne sag. 

 

Der er iværksat en evaluering af arbejdet af de lokale friluftsråd. Resultatet afven-

tes. 

 

Evaluering af Årsmødet den 8. marts 2022 

Mødet blev afholdt i Hillerød. En god stemning. Vi mangler fortsat regelsæt for afvikling 

af årsmøderne. Vi må blive bedre til at afholde afstemning. Vi kan overveje en anden 

rækkefølge på dagsorden. Gerne lidt forplejning på mødet. Godt, hvis vi kan kende kan-

didaterne inden afvikling af årsmødet. Det er vigtigt, at det er den enkelte kandidat til 

kommunekoordinator, der præsenteret sig selv. Hvem har stemmeret til årsmødet? Em-

nerne bringes videre til REKU udvalget.     

 

 

Status omkring sager og sager til godkendelse 

 Temagrupper med ansvarlig person 

 

 

• Friluftsliv omkring Søborg Sø. Sally er tovholder. 

Der har været afholdt en del møder om sagen. Der er en arbejdsgruppen i Søborg bylaug og 

der er etableret kontakt til politikere og Naturstyrelsen. Arbejdsgruppen skal have en bred 

sammensætning. 

 

http://www.friluftsraadet.dk/nordsjaelland
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Der er fokus på økonomi på anlæg af en sti fra byen til søen. Økonomien er ikke på plads. 

Der er ønske om stien på ruten, således at man ikke skal gå en del af ruten langs en befær-

det vej. 

  

• Stigruppe dækkende hele Nordsjælland med koordinering til andre lokalråd. 

Steen og Annemette er tovholder. 

Annemette orienterede, om at flere skal indgå i gruppen. Annemette og Steen mødes sna-

rest.    

  

• Natur og Børns naturdannelse. Webinar den 25.april 2022 kl. 14.30- 15.45. 

Det har været afholdt. Webinaret er optaget og bliver tilgængelig på hjemmesiden. 

 

• Naturnationalpark Hellebæk Kohave. Tur den 28. april 2022 og møde for repræ-

sentantskabet.  

Der er møde på torsdag den 28. april. Poul Erik og Kristina deltager. Der bliver en følge-

gruppe og andre grupper bl.a. med design af låger og om dyrevelfærd. Der er deadline for 

at melde repræsentanter i grupperne. Kristina repræsenteret ridefolket. Poul Erik besætter 

pladsen for Friluftsrådet.  

 

Der var en længere debat om principperne vedr. naturnationalparker.  

 

Poul Erik orienterer om, at der skal afholdes et repræsentantskabsmøde i den nærmeste 

fremtid for at udarbejde et høringssvar. Det blev ikke afklaret, hvem der indkalder til mø-

det.       

 

• Naturnationalpark Gribskov. Tur den 1.juni 2022. 

Mødet vedr. Gribskov er i proces. Det er den lokale arbejdsgruppe, som er inviteret + øvrige 

deltagere. Ridefolket har fået 3 pladser. Poul Erik undersøger mulighederne for repræsenta-

tion. 

Vedr. Naturnationalpark Gribskov: Naturstyrelsen har inviteret medlemmer af den lokale 

projektgruppe (som stort set har afsluttet sit arbejde) på en orienterende vandretur den 1. 

juni.  

Vedr. Naturnationalpark Hellebæk skov og kohave: Naturstyrelsen har inviteret en række 

udvalgte foreninger til at udpege hver en repræsentant til den lokale projektgruppe, som 

skal drøfte og komme med forslag til den endelige plan for denne naturnationalpark. En 

række foreninger var mod forventning ikke inviteret med (bl.a.spejderne og Dansk Vandre- 

laug), Naturstyrelsen har meddelt, at man denne gang ønsker en repræsentation, de min-

dre foreninger skal repræsenteres af Friluftsrådet. Efterfølgende har det vist sig at spej-

derne er udeladt ved en fejltagelse. 

 

Det Blå Friluftsliv og maritim naturnationalpark Øresund. 

 

Der er en konference på Christiansborg på lørdag den 30. april. Ingen deltager fra Frilufts-

rådet om. Sagen er i REKU-udvalget. Gribskov kommune er klar til arbejdet om Øresund. 

   

• Natur 2000 planer i kommunerne. Herunder drøftelse af Allerødsagen nr. N260. 

Poul Erik har udsendt en oversigt vedr. natur 2000 områder. Arne har udarbejdet et notat til 

drøftelse. Arne orienterede om sagen vedr. Tokkekøb Hegn, der er overvejende skov og en 

gård Dæmpegården. Der skal sættes hegn op i området i.f.t. naturpleje. Tokkekøb Hegn er 

urørt skov og bruges til ganske mange fritidsaktiviteter. Der bliver sikkert begrænsninger i 

området. Arne fremsender notatet til Naturstyrelsen på vegne af Friluftsrådet.  

 

Kommunekoordinator må gerne kigge planerne vedr. Natur 2000 efter i.f.t. friluftslivet. De 

fleste områder fortsætter som hidtil. 
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Lokalrådsseminariet på Bornholm den 25-26. marts 2022  

 

Vi var på Bornholm. Hotellet kunne være bedre. Gerne en tur i Ekkodalen og gerne et 

stop i Bisonskoven. Natur Bornholm var et godt besøg. Alt i alt et godt seminar. Forplej-

ning et højere niveau er ønskeligt.     

 

Sager til drøftelse/orientering 

• Webredaktør og hjemmeside 

Arne har opgaven. Kom gerne med input til hjemmesiden. Læg gerne høringssvar på hjem-

mesiden. Forslag emner fra Grønt Råd i kommunerne på hjemmesiden.    

  

• Årsplan ved Arne 

Alle anbefales at lægge egne datoer ind i årsplanen. 

 

• Facebookgruppe 

Sally og Annemette er tovholder på at oprette en side. 

 

   

• Adgangssager – Gå nye veje 

Der er kommet to sager i Halsnæs og Gribskov. Lige nu er ca. 400 sager som Friluftsrådet 

har modtaget og sendt videre til kommunerne. 

 

 

• Nationalpark Kongernes Nordsjælland. 

Per Kølster er ny udpeget formand. Der er bestyrelsesmøde den 5. maj.  

 

  

• Referat fra Friluftsrådets Generalforsamling i Vejle den 23. april 2022. 

Alice orienterede om afvikling af generalforsamlingen, beretning og økonomi samt valget til 

formand og bestyrelsen. Der var flere indlæg under formandens beretning bl.a. regler for de 

lokale friluftsråd, vedtægter, udlodningsmidler, havplan, de politiske udvalg. God idé med 

markedsplads efter generalforsamlingen med forskellige aktiviteter og debatter. 

Ny formand er Annesofie Bjerre fra Det Danske Spejderkorps, herudover var der valg af fem 

bestyrelsesmedlemmer for 2 år og et medlem for et år.  

Ny formand og flere nye bestyrelsesmedlemmer i Friluftsrådet | Friluftsrådet (friluftsraa-

det.dk) 

 

 

Eventuelt. Herunder evt. nødvendige sager fra kommunekoordinatorerne 

 

Der er ingen sager fra kommunekoordinatorerne.  Adresselisten skal revideres. Steen og 

Kristina sender oplysninger til listen.  

 

Mødeplaner: 

Mandag den 30. maj kl.19.00 – Arne finder stedet. 

Mandag den 15. august kl.19.00 – Annemette finder sted. 

Mandag den 3. oktober kl.19.00 - Sally finder sted 

Tirsdag den 29. november kl.18.00 – Poul Erik finder sted. 

  

 

 

 

https://friluftsraadet.dk/nyheder/ny-formand-flere-nye-bestyrelsesmedlemmer-friluftsraadet
https://friluftsraadet.dk/nyheder/ny-formand-flere-nye-bestyrelsesmedlemmer-friluftsraadet
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